

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

FC-09-10-45

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 5, 2010 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 5 février 2010 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel  
D. Bourgeois-Desnoyers  
C. Clark-Kazak  
B. Deshpande  
J. Drexler  
I. Gentles  
M. Jankovic  
S. Lucas  
C. McAneeley  
K. McRoberts  
K. Pennington  
J. Volkhammer

G. Bernardi  
B. Bradbury  
A. Clifford  
R. Despatie (Chair/Président)  
M. Fonseca  
M. Horn  
J. Kowal  
M. Madda  
G. McGillivray  
J. Michaud  
S. Schoenfeld  
J. Yuan

G. Bérubé  
A. Camara  
S. Coysh  
I. Djordjevic  
A. François  
A. Hutchison  
M.-H. Larochelle  
K. Maurer  
L. McGirr  
F. Mougeon  
D. Spring

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

- R. Despatie informed Council members that the Vice-President Academic and Provost, Patrick Monahan will be attending the next Faculty Council meeting on February 26, 2010 to discuss the Provostial White Paper.
- R. Despatie also gave some preliminary information concerning the Bilingual and Trilingual Excellence Certificate Examinations which were held in January 2010.

### 2. Minutes of the previous meeting

- **December 11, 2009 – [FC-09-10-33]**

The minutes were **approved**.

### 3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

- R. Despatie informe les membres du Conseil que le vice-président et doyen, Patrick Monahan assistera à la prochaine séance du Conseil le 26 février 2010 pour discuter le livre blanc.
- R. Despatie donne aussi quelques informations préliminaires concernant les examens du Certificat d'excellence bilingue et trilingue qui ont eu lieu en janvier 2010.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

- **11 décembre 2009 – [FC-09-10-33]**

Le procès-verbal est **approuvé**.

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

- Principal's Remarks

The Principal noted the following:

- Budget: The University has agreed that the Ontario government's targeted grant for French-language courses will not be subjected to the 3.5% base cut. In return, Glendon will assume salary increases associated with the grant.
- More generally, Departmental Chairs and Program Coordinators have been sent a memo outlining some general principles for accommodating the base cut to the rest of Glendon's budget.
- He attended meeting in France in connection with student recruitment and also as President of the Association des universités de la francophonie canadienne (AUFC).
- Provostial White Paper will soon be ready for consultation.
- Student applications for next year: slight increase in number with continued strength in quality.
- Campus development project: moving forward; construction starting in summer 2010 and ending in December 2011.

- Report from Glendon Senate Representative

J. Volkhammer gave a brief summary of issues discussed at Senate Meeting on January 28, 2010 meeting, namely the Senate Policy on Student Evaluation of Teaching and also a Notice of Statutory Motion to amend Senate Committee Membership Rules - synopsis of meeting posted on Senate's web site.

#### 5. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

- I. Djordjevic presented the following proposals and they were **approved** as submitted.

#### 4. Communications et questions diverses

- Remarques du principal

Le principal note les points suivants :

- Budget: L'Université est d'accord que la coupure annuelle de 3,5 % ne sera pas imposée aux fonds du gouvernement de l'Ontario réservés pour les cours en français. En retour, Glendon devra assumer les augmentations de salaires liées à ces fonds.
- Plus généralement, une note a été envoyée aux directeurs et coordonnateurs pour les informer de certains principes généraux pour adapter la coupure de base au budget de Glendon.
- Il a assisté à une réunion en France pour le recrutement des étudiants et aussi en tant que président de l'Association des universités de la francophonie canadienne (AUFC).
- Le livre blanc du Doyen sera bientôt disponible pour consultation.
- Les inscriptions des étudiants pour l'année prochaine : légère augmentation en nombre et augmentation continue de la qualité.
- Projet de développement du campus : en cours ; la construction commencera en été 2010 et se terminera en décembre 2011.

- Rapport du représentant de Glendon au Sénat

J. Volkhammer présente un bref sommaire des points discutés lors de la réunion du sénat le 28 janvier 2010, notamment la politique du sénat pour l'évaluation de l'enseignement par les étudiants ainsi qu'un avis de motion pour changer les règles d'adhésion aux comités du sénat – voir le sommaire posté sur le site web du sénat.

#### 5. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

- I. Djordjevic présente les propositions suivantes et elles sont approuvées telles que soumises.

- English – Changes to Honours Minor Degree Requirements – FC-09-10-44
- Hispanic Studies – New Specialised Honours BA & Specialised Honours iBA and Changes to Degree Requirements - FC-09-10-34
- Women’s Studies - Changes to Degree Requirements – FC-09-10-35

- Anglais – Changements aux exigences du Baccalauréat spécialisé avec mineure – FC-09-10-44
- Études hispaniques – Nouveaux programmes : BA spécialisé et BA.I spécialisé, et changements aux exigences du programme - FC-09-10-34
- Études des femmes – Changements aux exigences du programme – FC-09-10-35

**(b) Curriculum Committee**

J. Kowal presented the submissions from the following departments and they were **approved**:

- English – FC-09-10-36
- French Studies – FC-09-10-37
- Hispanic Studies – FC-09-10-38
- History – FC-09-10-39
- International Studies – FC-09-10-40
- Mathematics – FC-09-10-41
- MDS - FC-09-10-42 – except the courses on page 63-65 which were retrieved from the package by the Department.
- Sociology – FC-09-10-43

**6. New Business**

There was none.

**7. Adjournment**

The meeting was adjourned at 3:00 p.m.

**(b) Comité des programmes d’études**

J. Kowal présente les soumissions des départements suivants et elles sont **approuvées** :

- Anglais – FC-09-10-36
- Études françaises – FC-09-10-37
- Études hispaniques – FC-09-10-38
- Histoire – FC-09-10-39
- Études internationales – FC-09-10-40
- Mathématiques – FC-09-10-41
- Études pluridisciplinaires - FC-09-10-42 – à l’exception des cours des pages 63 à 65 qui ont été retirés par le département.
- Sociologie – FC-09-10-43

**6. Affaires nouvelles**

Il n’y en a aucune.

**7. Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h.